
      Protokół Nr LV/18 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 27 kwietnia 2018 roku 

 
Otwarcie obrad  – godz. 15

06 

Zamknięcie obrad  – godz. 18
24 

 
Ad. 1 
 
Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości. 

 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 

 
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa.  

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
28 marca 2018 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu z sesji Rady Miejskiej i przystąpiono do głosowania 
nad jego przyjęciem:  
Głosowało 14 radnych:   za -  13  przeciw - 0   wstrzymało się - 1. 
 
Ad. 5 

 
 Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie następujących zmian do proponowanego porządku 
obrad: 

1. o zdjęcie z porządku obrad pkt. 10 dotyczącego sprawozdań dyrektorów placówek 
oświatowych w okresie międzysesyjnym - dodał, że podjął taką decyzję, bo 
przedstawiane sprawozdania przez dyrektorów placówek oświatowych nie wnosiły 
merytoryki do obrad ani informacji szczegółowych   

2.  o wprowadzenie w pkt. 11 DRUKU NR 7 tj.: projektu uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Radków do Rady Naukowej Parku 
Narodowego Gór Stołowych - dodał, że dotychczas przedstawicielami Gminy byli 
uprawomocnieni pracownicy. Burmistrz poinformował, że podczas ostatnich obrad 
Rady Naukowej Parku uczestniczył w niej osobiście. Członkowie wraz z 
przewodniczącym Rady zasugerowali aby tak zostało. Sugerowali to tym, że 
pracownicy reprezentujący Gminę zachowywali wstrzemięźliwość wobec problemów 
dotyczących Parku i Gminy w związku z tym Burmistrz będzie reprezentował Gminę 
Radków w Radzie Naukowej Parku. 



Jednocześnie wniósł autopoprawki do Druku Nr 5 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków w której dostosowano podstawowe 
wartości budżetowe do zapisów budżetu roku 2018 wynikających z druku nr 6 oraz DRUKU 
NR 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok w którym wprowadzono 
dochody i wydatki na zadania pn.: „Nabycie wyposażenia i sprzętu ratownictwa w imieniu 
własnym na rzecz ochotniczych straży pożarnych” finansowanego ze środków Ministerstwa 
Finansów oraz zmian klasyfikacji budżetowej w ramach przyjętych kwot w zadaniu pn.: 
„Wspólnymi siłami przeciw klęską żywiołowym”.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 14 radnych :   za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
Burmistrz wraz z Przewodniczącym RM i Komendantem Straży Miejskiej wręczyli upominki i 
podziękowania Panu Andrzejowi Czernatowiczowi byłemu Komendantowi Komisariatu Policji 
w Nowej Rudzie w związku z przejściem na emeryturę za wieloletnią współpracę i 
zaangażowanie w działania na terenie Gminy Radków. 
 
A. Czernatowicz - podziękował za współpracę i za miłe pożegnanie.  
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RM - poprosił przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy o złożenie 
sprawozdania na temat sytuacji na rynku pracy i stanu bezrobocia w gminie Radków w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego w roku 2017.  
 
 Leszek Michalski - przedstawiciel Powiatowego Urzędu Pracy w Kłodzku - złożył 
sprawozdanie na temat sytuacji na rynku pracy i stanu bezrobocia w gminie Radków w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego w roku 2017 (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Ad. 8   
 
Arkadiusz Michalski - Komendant Komisariatu Policji w Nowej Rudzie złożył informację o 
stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania komisariatu Policji w 
Nowej Rudzie i Radkowie za 2017r. (informacja stanowi załącznik do protokołu).  
 
J. Gorczycki - radny od kilku lat prosi o interwencję w sprawie łamania przepisów przez 
czeskie samochody ciężarowe na drodze wojewódzkiej w Tłumaczowie. Od wielu lat łamane 
są przepisy o ruchu drogowym na co Policja i inspekcja ruchu drogowego nie reaguje 
  
A. Michalski - wyjaśnił, że temat jest od wielu lat znany policji i naczelnikowi ruchu 
drogowego. Policja jest na terenie Tłumaczowa i reaguje na wykroczenia nakładając 
mandaty. 
 
Marcin Węcka - Kierownik Posterunku Policji w Radkowie wyjaśnił, że policja przeprowadza 
kontrole wzdłuż granicy państwa i nakłada kary za wykroczenia. Kierownik Posterunku Policji 
w Radkowie przedstawił strukturę organizacyjną oraz zakres działania policji na terenie 
Gminy Radków.  
 
Rafał Chorzewski - Dowódca JRG w Nowej Rudzie - złożył informację oceny stanu 
bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy Radków w zakresie działań należących do 
Państwowej Straży Pożarnej za rok 2017 (informacja stanowi załącznik do protokołu).  



 
Przemysław Rogalski - przedstawiciel Placówki Straży Granicznej w Kłodzku - złożył 
informacje o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Radków za rok 2017 
(informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
J. Gorczycki - zapytał, czy przez teren pogranicza Radkowa i Kudowy Zdrój jest przerzut 
ludzi z Afryki do Niemiec. 
 
P. Rogalski - wyjaśnił, że na terenie woj. dolnośląskiego nie odnotowano takich zdarzeń. 
Poinformował, że przemyt imigrantów odbywa się na szlaku bałkańskim w województwie 
śląskim. 
  
Bogusław Proszek - Komendant Gminny OSP w Radkowie - złożył sprawozdanie z oceny 
stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego OSP działających na terenie gminy Radków za 
2017 rok ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
J. Gorczycki - poinformował, że na zebraniu strażackim w Tłumaczowie w protokole został 
zapisany zakup detektorów gazu, które nie zostały ujęte w tegorocznym budżecie. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że obecnie trwają prace nad realizacją projektów dla Straży Pożarnych. 
Po ich realizacji i zebraniu odpowiednich środków finansowych zostaną zakupione detektory 
gazu. 
  
Leszek Dorszewski - Komendant Straży Miejskiej w Radkowie pełniący jednocześnie 
obowiązki Kierownika Referatu Bezpieczeństwa Publicznego w związku z licznymi pytaniami 
mieszkańców omówił obowiązujące zasady formalo-prawne w zakresie anulowania 
prawomocnego mandatu karnego oraz poinformował społeczeństwo o wykorzystaniu dróg w 
sposób szczególny (art. 65 ustawy prawo o ruchu drogowym). (Poinformował, że informacja 
o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Radków za rok 2017 w zakresie 
zadań należących do Straży Miejskiej została złożona w biurze Rady i informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - podziękował służbom mundurowym oraz złożył wyrazy wdzięczności dla 
wszystkich funkcjonariuszy i ochotników za sprawowaną opiekę na terenie Gminy Radków. 
Podziękował Straży Miejskiej która chroni mienia Gminy oraz reaguje na wszystkie 
zagrożenia. 
 
 
O godz.1638 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1650 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Ad. 9  

 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 marca 2018 roku do 27 
kwietnia 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
S. Hajłasz - zapytał jak wygląda sprawa budowy hotelu nad zalewem. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że pokonane są wszystkie trudności dotyczące budowy tego obiektu a 
kosztorys budowy obiektu to kwota 16 mln. Gmina wykonała wszystkie swoje zadania jakie 
na niej ciążyły w zakresie wodociągów i dostawy wody. Firma twierdzi, że ma zgromadzony 
wstępny kapitał i prowadzi negocjacje z bankiem PKO, który jest skłonny uzupełnić brakujący 
kapitał na realizację inwestycji, Jeżeli firma nie osiągnie hipotecznych zabezpieczeń sprzeda 
nieruchomość. Inwestor wystąpił do gminy z wnioskiem o udzielenie gwarancji bankom, 
jednak z powodów formalno-prawnych nie podjęto takiego ryzyka. Dodatkowym warunkiem 



inwestora tego hotelu było stworzenie pętli wyjazdowej. Droga będzie budowana za 
gospodarstwem Pana Wolnego, która ma duże znaczenie strategiczne pod warunkiem, że 
Park przekaże drogę na ul. Pięknej. Na terenie Gminy brakuje miejsc noclegowych i budowa 
hotelu zabezpieczyłaby ten problem. 

 
Ad. 10  
 

 DRUK NR 1 w sprawie zaproszenia do osiedlenia się na terenie Gminy Radków w 
ramach repatriacji obywateli Kazachstanu polskiego pochodzenia  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
  
Burmistrz - poinformował, że Gmina nie ponosi żadnych kosztów za przyjęcie repatriantów a 
zadanie będzie finansowane przez budżet państwa. Gmina otrzyma dofinansowanie na 
zagospodarowanie od wojewody do kwoty 164.070,00 zł na zabezpieczenie pierwszego 
etapu życia. Członkowie tej rodziny ze swoimi kwalifikacjami mają możliwość zatrudnienia na 
terenie Gminy. 

 
 DRUK NR 2 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia 

kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
publicznych przedszkoli dla których organem prowadzącym jest Gmina Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
 
 



DRUK NR 3 w sprawie określenia kierunków rozwoju oświaty w Gminie Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 w sprawie tworzenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. 
Jarosława Iwaszkiewicza z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej przy ul. 
Sikorskiego 34C  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko- Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR  7o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Radków 
do Rady Naukowej Parku Narodowego Gór Stołowych 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 11  
 
J. Gorczycki - zapytał czy jest możliwość poprawy nawierzchni drogi gminnej w 
Tłumaczowie, która po zimie uległa uszkodzeniu oraz  czy jest możliwość naprawy muru w 
kierunku Janikowa. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że mur oporowy został wpisany do programu usuwania skutków klęsk 
żywiołowych jako zadanie priorytetowe. Przyznane środki na usuwanie skutków klęsk 
żywiołowych będą kierowane na poprawę infrastruktury. W sprawie drogi w Tłumaczowie 
zostanie powołana komisja, która  dokona oceny dróg  gminnych po zimie i zostanie 
wyłoniony wykonawca na naprawy tych dróg na terenie całej Gminy. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły. 
 
Ad. 13 
Nie było. 



 
Ad. 14 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 

 
   Protokołowała:                     Przewodniczący RM w Radkowie 
 Lucyna Połowczuk          

   Stanisław Hajłasz 
 


